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      June 30 , 2014 th

 
 

The Honorable Ron Kostyshyn 
Minister of Agriculture, Food and Rural Initiatives 
Room 165 
Legislative Building  
Winnipeg, MB R3C 0V8        
 
Dear Mr Kostyshyn: 
 

Annual Report 
 
 

The undersigned has the honour to present the Forty Eighth Annual Report of the Manitoba Horse  
Racing Commission covering the fiscal year ended March 31 , 2014. st

 
 
Yours truly, 
 
Manitoba Horse Racing Commission 
 
 
 
 
 
Tom Goodman 
Chair, MHRC 

       
 

      
Tom Goodman (Chair) 

      
Brian Billeck (Vice-Chair) 

      
Stewart Shinnan (Member) 

      
Margaret Teske (Member) 

      
Robert King (Member) 

      
Andrew Moreau (Member) 
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      Le 30 juin 2014 
 
 

L’honorable Ron Kostyshyn 
Ministre de l’agriculture, de l’alimentation et des initiatives 
Pièce 165 
Assemblée législative  
Winnipeg, MB R3C 0V8        
 
Monsiuer la ministre : 
 

Rapport annuel 
 
 

Le soussigné a le privilège de vous prèsenter le 48e Rapport annuel de la Manitoba Horse Racing 
Commission pour l’exercice financier qui a pris fin le 31 mars 2014. 
 
 
Bien cordialement, 
 
Commission hippique du Manitoba 
 
(Manitoba Horse Racing Commission) 
 
 
 
 
 
 
Tom Goodman 
Président, MHRC 
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FORTY EIGHTH ANNUAL REPORT

THE HORSE RACING COMMISSION

GENERAL

This report covers the twelve-month period ending March 31st, 2014.

Functions of the Manitoba Horse Racing Commission (“MHRC”)

Pursuant to the Horse Racing Commission Act and Regulations thereto, the MHRC governs, directs, 

controls, and regulates horse racing and the operation of all racetracks in Manitoba offering pari-mutuel 

wagering.

Accordingly, the MHRC passes and enforces rules, licenses all industry participants and racetrack 

operators, and generally oversees all aspects of horse racing to ensure that it is carried on in a manner that 

is fair and safe for all participants and that the races are run fairly and honestly and are perceived as such 

by the public. A veterinarian is employed to inspect and monitor the condition of all horses running at the 

track.

The rules are enforced on a day-to-day basis by Stewards who are employed by the MHRC. 

Generally, appeals from their decisions may be made as a matter of right the Commission. A newly 

adopted exception in our rules of racing prohibits an appeal of discretionary race calls relating to such 

matters as placement where a riding infraction has occurred. There is no appeal as a matter of right to any 

Court or any entity beyond the Commission.

Pursuant to the Pari-Mutuel Levy Act, a fixed percentage of each dollar wagered in Manitoba is 

collected by the track operator and remitted to the MHRC for distribution as authorized by the Act. The 

MHRC is charged with the responsibility of adopting a plan on an annual basis for distribution of the 

funds. The Minister of Finance must approve the plan, once adopted, before it can become effective. The 

current plan, and that adopted and approved for 2013/14, provides that the Commission is to retain l% 

for its own operation and is to distribute the balance to the racing industry. For the fiscal period covered 

by this report, from the approximately $24,810,000 wagered, the Commission retained approximately 

$248,101 to cover its expenses and distributed approximately $1,690,781 to the Thoroughbred 

Horsemen's Benevolent and Protective Association ("HBPA") for purse support and $450,274 to the 

Canadian Thoroughbred Horse Society ("CTHS") to support its breeding program.



The Standardbred and Quarter Horse Industries have never received money from the Pari-Mutuel 

Levy Fund. There have been other arrangements to support those industries from time to time. In 

2013 the Provincial Government provided a grant of $400,000 of which $362,500 was allocated to 

the harness industry, nothing to Quarter Horse Racing, and the balance allocated to the MHRC for 

supervision and drug testing. The Manitoba Jockey Club ("MJC") maintained its allocation to the 

Quarter Horse Association by $20,000.00.

THE PUBLIC DISCLOSURE (WHISTLE BLOWER PROTECTION) ACT

This Act, which came into force April 1st, 2007, applies to the MHRC. Procedures have been 

implemented as required. There have been no complaints or inquiries under this Act.

THE YEAR IN REVIEW

This year was marked by ongoing litigation with the MJC occasioned by their undisclosed $15 

million dollar mortgage against Assiniboia Downs ("ASD"). The mortgage is in favour of a numbered 

company incorporated by Peguis First Nation. It is repayable without interest in 25 years and is 

collateral to a joint venture agreement with MJC.

 

The commission was concerned the mortgage may be an indirect means to transfer ownership of 

ASD without securing our approval. Accordingly, MHRC asked for disclosure of the joint venture 

agreement, and MJC instituted proceedings to avoid doing so. The MJC action was dismissed with 

costs. MHRC subsequently received certain assurances from MJC, and issued their 2014 licence.

							       Respectfully submitted,

							       Tom Goodman, 

							       MHRC Chair.
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48E RAPPORT ANNUEL

COMMISSION HIPPIQUE DU MANITOBA

(THE MANITOBA HORSE RACING COMMISSION)

GÉNÉRALITÉS

Ce rapport couvre la période de douze mois qui a pris fin le 31 mars 2014.

FONCTIONS DE LA COMMISSION HIPPIQUE DU MANITOBA  

(Manitoba Horse Racing Commission – MHRC)

Selon la Loi sur la Commission hippique et les Règlements, la MHRC gouverne, dirige, contrôle et réglemente 

les courses de chevaux ainsi que les opérations de tous les hippodromes du Manitoba qui offrent la possibilité de 

pari mutuel.

 

En accord avec ses responsabilités, la MHRC adopte et applique les règlements, accorde les permis à tous les 

participants de l’industrie ainsi qu’aux opérateurs d’hippodromes, et en général supervise tous les aspects des 

courses de chevaux afin d’assurer que le sport se déroule d’une manière équitable et sécuritaire pour tous les 

participants et que les courses se déroulent d’une manière équitable et honnête aux yeux du public. Un  

vétérinaire est embauché pour inspecter et surveiller la condition de tous les chevaux qui participent aux  

courses.

Les règlements sont appliqués sur une base quotidienne par des commissaires employés par la MHRC. En  

général, les appels concernant toutes leurs décisions peuvent être déposés à l’endroit de la commission. Une  

exception aux règlements a récemment été adoptée qui interdit la possibilité d’interjeter un appel suite aux 

déclarations discrétionnaires relatives à des questions telles que le placement où a eu lieu l’infraction. Il n’y a 

pas la possibilité d’interjeter un appel dans une cour ou autre entité à l’extérieur de la commission. 

Selon la Loi sur les prélèvements sur les mises de pari mutuel, un pourcentage fixe de chaque dollar misé au 

Manitoba est recueilli par l’opérateur d’hippodrome et remis à la MHRC pour distribution tel qu’autorisé par la 

loi. La MHRC détient la responsabilité d’adopter un plan sur une base annuelle pour la distribution des fonds. 

Le ministre des Finances doit donner son approbation au plan tel qu’adopté afin que celui-ci puisse entrer en 

vigueur. Le plan actuel, ainsi que celui qui a été adopté et approuvé pour l’année 2013-2014, prévoit que la 

commission retiendra 1 % pour ses propres opérations et distribuera ce qui reste à l’industrie du hippisme. Pour 

l’exercice financier couvert par ce rapport, du montant approximatif de 24 810 000 $ qui avait été misé, la  



commission a retenu environ 248 101 $ afin de défrayer ses dépenses et a distribué environ 1 690 781 $ à la 

Thoroughbred Horsemen’s Benevolent and Protective Association (HBPA) pour payer les bourses et 450 274 $ 

à la Canadian Thoroughbred Horse Society (CTHS) afin de soutenir son programme de sélection.

Les industries des chevaux standardbred et quarter horse n’ont jamais reçu d’argent du Fonds du pari mutuel. 

Par le passé, il y a eu d’autres arrangements pour appuyer ces industries de temps à autre. En 2013, le  

gouvernement du Manitoba a contribué la somme de 400 000 $ à être distribuée comme suit : 362 500 $ à 

l’industrie des courses attelées, 0 $ aux courses de quarter horse et le reste à la MHRC pour la couverture des 

frais liés à la supervision et au dépistage des drogues. Par la suite, le Manitoba Jockey Club (MJC) a augmenté 

son attribution à la Quarter Horse Association de 20 000 $.

LOI SUR LES DIVULGATIONS FAITES DANS L’INTÉRÊT PUBLIC 

(PROTECTION DES DIVULGATEURS D’ACTES RÉPRÉHENSIBLES)

Cette loi, qui est entrée en vigueur le 1er avril 2007, s’applique à la MHRC. Les procédures afférentes ont été 

mises en œuvre selon les exigences. Il n’y a pas eu de plaintes ou d’enquêtes selon cette loi.

REVUE DE L'ANNÉE

Cette année a été marquée par un litige en cours avec la MJC occasionnés par leur non divulguée 15 000 

000 $ hipothèque dollar contre Assiniboia Downs ("TSA"). L'hypothèque est en faveur d'une société à numéro 

intégrés par la Première nation de Peguis. Il est remboursable sans intérêt en 25 ans et est garantie pour un 

accord de joint-venture avec la MJC.

La Commission craignait l'hypothèque peut être un moyen indirect de transfert de propriété de TSA sans 

obtenir notre approbation. En conséquence, la SHRM a demandé la divulgation de l'accord de coentreprise, et 

MJC a engagé une procédure pour éviter de la faire. L'action MJC a été rejetée avec dépens. MHRC a ensuite 

reçu certaines assurances de la MJC, et leur a délivré leur licence 2014. 

							       Respectueusement soumis,

							       Tom Goodman, 

							       Président MHRC.



MANAGEMENT REPORT

The accompanying financial statements are the responsibility of management and 
have been prepared in accordance with Canadian generally accepted accounting 
principles. In management's opinion the financial statements have been properly 
prepared within reasonable limits of  materiality, incorporating management's best 
judgment regarding all necessary estimates and all other data available. The financial 
information presented elsewhere in the annual report, is consistent with that in the 
financial statements.

Management maintains internal controls to provide reasonable assurance as to the 
reliability and accuracy of the financial information and to ensure that the assets of the 
Commission are properly safeguarded.

Larry Huber
Executive Director

Date:  June 30th, 2014



RAPPORT DE GESTION

Les états financiers ci-joints sont la responsabilité de la direction et ont été préparés 
conformément aux principles comptables canadiens généralement reconnus. À notre avis, 
les états financiers on été convenablement préparés à l’intérieur des limites de 
l’importance relative des renseignements, en y incorporant le meilleur jugement de la 
direction en ce qui a trait aux  estimations requises ainsi que toutes autres données  
disponibles. L’information financière présentée ailleurs dans ce rapport annuel est  
conforme à ce que l’on retrouve dans les états financiers.

La direction maintient des contrôles internes afin d’assurer, et ce dans la mesure du 
possible, que l’information financière est precise et fiable et aussi que les actifs de la 
commission soient bien protégés.

Larry Huber
Directeur général

Date:  le 30 juin 2014
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